
 
 
 

12. juli 2021 

I medfør af § 37, stk. 1, i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I hvilket omfang har KNR i henhold til public service kontrakten forpligtelse til at købe 

ydelser/service af lokale TV-/radiostationer? 

2. Er der indgået aftaler om bestemte procentsatser og beløb? 

3. I såfald ja: Hvor stort er beløbet? 

4. Hvorledes fordeler beløbet sig for køb af ydelser/service hos lokale TV-/radiostationer for 

henholdsvis 2019, 2020 og 2021? 

5. Er Naalakkersuisut bekendt med ulovlig distribution af TV-udsendelser? 

6. Såfremt der foregåren ulovlig distribution, hvad vil Naalakkersuisut gøre ved det? 

7. Har Naalakkersuisut planer om at indføre en medielov? 

8. Hvad har Naalakkersuisut af planer for at styrke og forbedre medierne?  

9. Har Naalakkersuisut konkrete planer om at stille forslag til styrkelse og forbedring af medierne 

til Inatsisartuts efterårssamling 2021? 

(Medlem af Inatsisartut, Erik Jensen, Siumut) 

Begrundelse: 
KNR og Naalakkersuisut har indgået en public service kontrakt, hvor der afsættes omkring 68 mio. 
kr. årligt i Inatsisartuts finanslov. Jeg vil derfor høre, i hvilken omfang der i henhold til kontrakten er 
indgået aftaler om formidling af nyheder fra kysten. 
 
Jeg finder det vigtigt at høre hvilke aftaler og forpligtelser, der er indgået, da jeg mener, at der er 
behov for at styrke lokale medier, og afdækning af nyhedsformidling kommer fra kun et bestemt 
sted. Det er vigtigt, at så mange lokale medier som muligt benyttes oftere for at styrke demokratiet. 
 
Jeg vil også gerne vide – i disse tider med forbedring af telekommunikationen – om loven om 
distribution af tv-kanaler overholdes. Ligesom det interesserer mig, om Naalakkersuisut tager 
affære, hvis de bliver bekendte med ulovlige forhold omkring tv virksomhed. Det er ligeledes 
interessant at høre, om Tele Greenland A/S kan bidrage med oplysninger herom. 
 
Jeg vil gerne høre, om Naalakkersuisut vil arbejde for en bredere nyhedsformidling og har planer 
om modernisering af tilskud og lovinitiativer, og hvornår man agter at stille disse. 
 
Jeg mener, at det er nødvendigt at garantere upartiske medier i disse år, og hvis vi skal beskytte 
pressen, som den såkaldte fjerde magt. Det er vigtigt med en fri presse, uafhængig og dybdegående 
nyhedsformidling. Det er vigtigt med en dybdegående nyhedsformidling og beskyttelse af 
demokratiet, hvorfor det er vigtigt med en upartisk presse. 
 



 
 
 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for 10 arbejdsdage. 


